
Sundheds- og Forebyggelsesudvalget

Til: Ministeren for sundhed og forebyggelse

Dato: 20. august 2013

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

SUU alm. del

Spørgsmål 837
Ministeren bedes kommentere nedenstående henvendelse, herunder om mi-
nisteren vil tage initiativ til at ændre reglerne.
"Min mand og jeg har forsøgt at få barn sammen i 4 år uden held. Vi får igen-
nem lægen en henvisning til en fertilitetsklinik. Samtalen begynder fint, men
pludselig tager den en uventet drejning. Min mand har adopteret min datter,
som jeg har fra et tidligere forhold. Og dette er gjort, fordi hun ingen kontakt
har til hendes biologiske far og for at sikre min datter, hvis det værst tænkeli-
ge skulle ske med mig. Dvs. at min mand og jeg ikke kan få hjælp til ufrivillig
barnløshed! Jeg forstår simpelthen ikke denne regel/lov. Hvordan kan man la-
ve sådan en regel, når det i virkeligheden ikke er min mands biologiske dat-
ter? Derudover syntes jeg, det er forkasteligt, at man ikke kan sikre sig, uden
det skal have en konsekvens."

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Stine Brix (EL).
Svaret bedes sendt elektronisk til spørgeren på Stine.Brix@ft.dk og til ud-
valg@ft.dk.

På udvalgets vegne

Sophie Hæstorp Andersen
formand
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